
události
Milka, nejčastěji nakupovaná tabulková čokoláda vČR, zmenší v Evropě své základní balení ze100na90gramů. Velkébalení se

uněkterýchpříchutí zmenší z 270na250gramů (ještěpředpár lety to bylo300g). Cena zůstane stejná.Důvodem jsou vysoké ceny
energií i kakaa. PomerančovýdžusGranini se zase začal v tichosti prodávat s 50%obsahempomerančové šťávymístopůvodních100%.

Číslo týdne: 90 gramů

Na zdravotnictví nesahat!
Oblast zdraví a zdravotnictví je pro obyvateleČeska extrémnědůležitá. A společně
s bezpečností (drtivý nesouhlas smigrací z Afriky aBlízkého východu) i tounej-
citlivější. Když vládaMirka Topolánka (ODS) v roce2008 zavedla poplatek30Kč
u lékaře, 30Kč za recept, 60Kč za denhospitalizace vnemocnici a 90Kč za ošetření
napohotovosti,ČSSD slibem, žeho zruší (a než se jí to na celostátní úrovni podaří,
chudšímobčanůmv jednotlivých krajích je budeplatit z eráru), vyhrála v témže
rocedrtivěkrajské i senátní volby (tzv. oranžová tsunami). Posléze opravdu zůstal
jendevadesátikorunovýpoplateknapohotovosti a zministra zdravotnictví Tomáše
Julínka (ODS), jenž poplatkyprosadil, se stala politická „mrtvola“.
O tom, jak emotivněČeši oblast zdravotnictví vnímají, svědčí i průzkumyveřejného
mínění. Ten, který zjišťujenejprestižnější povolání, už dlouhádesetiletí suverénně
vyhrávají lékaři (a zdravotní sestry jsou zpravidla třetí za vědci). Že sáhnout výrazněji
(třeba v rámci úspor) do systémupéče, placené zpovinného zdravotníhopojištění,
může jenpolitickápartaj sebevrahů, svědčí i čerstvě zveřejněnýprůzkumveřejného
mínění společnosti CVVM. Zde jsouodpovědi nahlavní otázky.
• Jste pro to, rozdělit zdravotní péči na standard (péči hrazenou ze zdravotního
pojištění) a nadstandard (na který si pacient připlácí)? ANO42%,NE52% (zbylých
6%odpovědělo, že neví).
• Zvýšit zdravotní pojištění rizikovýmskupinám (kuřákům,alkoholikům, lidem
sobezitou)? ANO41%,NE53%.
• Zřídit pouze jednu zdravotní pojišťovnu?ANO31%,NE58%.
•Více zdanit potraviny s vysokýmobsahemcukru?ANO31%,NE64%.
•Při pobytu vnemocnici připlácet na stravu a lůžko?ANO23%,NE74%.
•Platit za návštěvuu specialisty, pokud jehonávštěvanebyla doporučenapraktic-
kým lékařem?ANO29%,NE65%.
•Platit jednotnýpoplatek za recept v lékárně?ANO29%,NE66%.
•Vícepřiplácet na léky v závislosti na jejich ceně?ANO15%,NE80%.
• Zrušit některá oddělení v okresníchnemocnicích a specializace v krajskýchnemoc-
nicích?ANO13%,NE79%.
•Platit poplatek zanávštěvuu lékaře?ANO10%,NE89%.
•Ušetřit sníženímpočtu specializovaných zdravotnickýchpracovišť?ANO9%,
NE85%.
• Snížit počet lůžek vnemocnicích?ANO3%,NE91%.
• Jste spokojeni s lékařskoupéčí vČesku?ANO65%,NE12%.
•Nedostatek lékařů? JE TOVELKÝPROBLÉM70%,NENÍ TOPROBLÉM24%.Nedo-
statek zdravotních sester? JE TOVELKÝPROBLÉM66%,NENÍ 25%. -tm-
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Válečnýfilm Zachraňte vojínaRyana s TomemHanksem
vhlavní roli se nechal inspirovat skutečnýmpříběhem
amerických sourozenců, byť ve skutečnosti se vše
odehrálo trochu jinak a jinde, než popisujefilm.
Pravděpodobně ale nikdonetuší, že podobnýpřípad se
odehrál za 2. světové války i vNěmecku. Rozdíl byl ale
v tom, že si JuliusWohlauf (na snímku) o odeslání z bojů
řekl sám,protože zbyl jakoposlední ze sourozenců.
Jakopříslušník 101. záložníhopolicejníhopraporu
se všakpodílel na vraždách Židů i deportacíchdo
koncentračních táborů, takžebyl po roce1945obviněn
z válečných zločinů. Nakonec ale zemřel v poklidu v roce
2004. Více čtěte na stránkáchwww.metro.cz.

Německý „vojín Ryan“

nás baví

zaznělo

• Vládní návrh, aby podniky odváděly televizní
a rozhlasové poplatky na základě počtu pracovníků,
vyvolal nevoli firem. Předseda představenstva Asociace
malých a středních podniků a živnostníků Josef Jaroš
v pořadu Impulsy Honzy Benešovského řekl: „Drtivá
většina zaměstnanců poplatky platí jako fyzická osoba.
V okamžiku, kdy firmy budou platit za počet zaměstnanců,
se vlastně platí dvakrát. Pro nás je to jenom skrytá forma
daně.“
• V Česku by semohly udělovat výpovědi bez udání
důvodů. Navrhují to poslanci vládní ODS a TOP 09 jako
součást takzvané flexibilní novely zákoníku práce.
Zvýšit semá v takovémpřípadě odstupné. Odbory už
kvůli tomu pohrozily generální stávkou. Analytik trhu
práce Tomáš ErvínDombrovský ve vysílání Rádia
Impuls řekl, že takový návrh není vůbec namístě: „Firmy
mohou zaměstnance propouštět, dnes už pro to nástroje
v zákoníku práce jsou a jsou hojně využívány.“

na Rádiu Impuls
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